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Tradičné stavanie mája sa v tomto roku v Močenku uskutočnilo na netradičnom mieste – keďže bolo spojené s otvorením Domu ľudového bývania 
v Ulici sv. Gorazda, tak sa máj staval práve tam. V nedeľu 30. apríla sa preto Močenčania aj návštevníci obce zišli na dvore spomínaného domu, 
ktorý bude slúžiť ako múzeum tradičného bývania. Prítomných privítal starosta obce Roman Urbánik a dom požehnal dekan Peter Michalov.

Kúpu a rekonštrukciu domu odsúhlasilo obec
né zastupiteľstvo, väčšinu prác spojených s re
konštrukciou a zariaďovaním vykonali pracov
níci obce, ale aj niekoľko dodávateľov, výstavné 
exponáty do domu podarovali ochotní obyva
telia obce. Všetkým sa za to starosta obce sr
dečne poďakoval. Pôvodne dom patril rodine 
Pac kových, pán majiteľ bol stolár a  podujatie 
poctili svojou návštevou aj traja jeho rodin
ní príslušníci, ktorí nežijú v  Močenku. Jeden 
z vnukov daroval do domu dve pekné historic
ké rodinné fotografie.
Keď bol dom požehnaný a otvorený, pracovníci 
hospodárskeho dvora postavili za hudobného 
sprievodu dychovej hudby Močenská kapela vy
zdobený máj.

Potom sa divákom predstavili so svojím 
programom detičky z materskej školy, folklór
ny súbor Sečkár a zaspievali členovia folklórnej 
skupiny Močenčanka. „Tohtoročný máj sme sa 
rozhodli postaviť v areáli Domu ľudového býva
nia. Spojili sme otvorenie tohto nového múzea 
spolu s oslavou vítania mája. Dom je výsledok 
práce zamestnancov obce a rozhodnutia pred
chádzajúceho zastupiteľstva, pokúsili sme sa 
vybudovať múzeum, ktoré bude pripomínať 
život našich predkov. Verím, že toto múzeum 
sa nám postupne bude dariť dopĺňať, že zaujme 
aj staršiu, aj mladšiu generáciu a bude to takým 
naším poďakovaním našim predkom za to, čo 
tu pre nás zanechali,“ ozrejmil starosta obce 
Roman Urbánik. Stavanie mája a najmä otvore

nie výstavnej expozície v dome prilákalo stov
ky zvedavcov, ktorí si prezreli starý dom aj si 
vychutnali pekný program. „Všetko sme videli, 
ale trocha málo miesta tu bolo, lebo je tu veľa 
ľudí, inak je to výborné,“ tešila sa z  podujatia 
Jiřina Bollová. „Májom som trošku sklamaná, 
lebo je to taký krpec, ale ostatné je pekné, te
ším sa, že sa tradície dodržujú,“ myslí si Mária  
Huláková. „Veľmi sa mi to páčilo teraz, všetko 
bolo O.K. Veľa ľudí je tu, s tým som nepočítal, 
že toľko ľudí tu bude, ale všetko je zabezpečené. 
Aj vo vnútri som sa bol pozrieť, všetky izby sa 
mi páčili, je to také tradičné. Je to všetko pekné, 
možno by sa zišlo doplniť pár vecí, ktoré sa asi 
doplnia ešte,“ vyjadril spokojnosť s podujatím 

aj Ľudovít Kompas. „Páči sa mi tu, je tu veselo 
a aj vo vnútri sme sa boli pozrieť, tie starodávne 
nábytky a všetko,“ páčila sa atmosféra stavania 
mája aj múzeum Alžbete Jancovej. „Je to veľké 
plus pre našu obec, aby aj deti vedeli, ako sa 
kedysi bývalo, ako ľudia žili. Dúfam, že to ne
zostane iba pri takýchto podujatiach, ale že tu 
budú aj rôzne tvorivé dielničky alebo výstav
ky, dúfam, že sa to bude rozvíjať a nadobúdať 
krásu,“ povedala nám Lenka Bollová, ktorá má 
ako umelkyňa k odkazu našich predkov naozaj 
blízko.
Po vystúpeniach detí a folkloristov patrilo pó
dium opäť dychovke, ktorá svojimi piesňami 
bavila ľudí, až kým sa nezačali rozchádzať.

Stavanie mája a otvorenie Domu ľudového bývania
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Dňa 9. marca 2023 sa v  priestoroch Krajského osvetového strediska v  Nitre konala regionál-
na postupová súťaž a výstava 60. ročníka celoštátnej súťaže neprofesionálnej výtvarnej tvorby 
pod názvom Výtvarné spektrum. Táto regionálna časť Výtvarného spektra má názov Region 
Art a zastrešuje tvorbu amatérskych umelcov z okolia Nitry. Na vernisáži, ktorej oficiálnu časť 
kultúrnym programom otvorili i ukončili študentky ZUŠ Jozefa Rosinského v Nitre, boli pred-
stavené diela 49 autorov. Odborná porota pod vedením Karola Felixa, ktorá výtvarné diela 
posudzovala, udelila v  dvoch vekových skupinách a  šiestich súťažných kategóriách štyri ceny  
a 14 čestných uznaní. 

Močenčanky v súťaži Region Art
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Jar už cítiť v povetrí,
všetky zmysly rozjatrí.
Oku dodá farieb krásu,
ako z dúhového jasu.
Uchu znejú zvuky vábne,
po ktorých tak duša prahne.
Ruky chytia jemné kvety,
otvárajú sa ti svety, farieb, žitia, nádeje.
Až srdce teplo zaleje.
Uchvátený vôňou jari,
hneď sa ti žiť lepšie darí.
A naberie novú silu,
kto si nájde denne chvíľu,
aby obdivoval krásu
plnú slnka, sily, jasu.
Veď je vôkol celá pre nás
pripravená opájať nás.
Darovať nám, čo tak chceme,
šťastie, radosť i nádeje.
Že je krásny tento svet
ako prvý jarný kvet.

PaedDr. Mária Kováčová, MBA

Jar

Močenok máva v  súťaži zastúpenie už desiat
ky rokov, rovnako tomu bolo aj v  tomto roku, 
kedy sme mali dve želiezka v  ohni – skúsenú 
umelkyňu Lenku Bollovú a  nováčika v  tej
to oblasti Gabrielu Kováčovú. Lenka Bollová 
získala v kategórii insitnej tvorby čestné uznanie 
a postup do ďalšieho kola za podmaľbu na sklo 
pod názvom Spracovanie ľanu a  Práčky. „Tejto 
súťaže som sa zúčastnila už asi štvrtýkrát. Maľu
jem to, čo ma baví, mám aj ďalšie nápady a mám 
aj obrazy, ktoré som ešte nevystavovala, a verím, 
že ich dám na budúci rok,“ tešila sa z postupu  
v súťaži Lenka Bollová. „Ešte sa maľuje na sklo, 
ale stále menej a menej, takže je super, že pani 
Bollová to robí, že to drží. Každý rok tu zaboduje 
na tejto súťaži, pretože je to autentické, je to jej 
prejav, tú techniku ovláda skvele, to znamená, 
že tá ju už neobmedzuje, a o to ľahšie sa jej po
tom vyjadrujú jej vízie, myšlienky a je v tom aj 
ten folklór, je v tom v tom dobrom slova zmysle 
naivita, respektíve ten láskavý pohľad na svet, aj 

na ten svet, ktorý už odišiel. Má to veľký zmysel 
a ja sa teším, že Močenok má takéhoto autora,“ 
vyjadril sa k tvorbe Lenky Bollovej predseda po
roty Karol Felix.
Predseda poroty sa takisto dotkol aj dvoch diel 
Gabriely Kováčovej – Tanečnica a  Nyzír, ktoré 
boli vytvorené kombinovanou technikou a po
rotu zaujali. „Bola to vec, ktorá sa nám páčila, 
pretože bola autentická a tá technika je málo 
používaná, takže tá odvaha spraviť niečo nové 
a zároveň svoje, to je vždy fajn, a ja len držím 
palce, aby v tom pokračovala a aby sme sa tu vi
deli o rok s novými prácami,“ dodal Karol Felix.
Neprofesionálni autori prihlásili v  tomto roku 
do regionálneho kola súťaže viac ako 160 diel 
tvorených rôznou technikou – maľbou, kres
bou, grafikou, priestorovou, insitnou i digitál
nou tvorbou a  experimentom. „Region Art 
2023 má veľmi vysokú úroveň a aj autorov 
bolo omnoho viacej. Keď sme zverejnili výzvu 
podľa propozícií, tak autori sa hneď ohlasovali 

a my sme im ponúkali ešte aj konzultácie, čiže 
v januári aj vo februári mohli sem k nám prísť 
a mohli si diela, ktoré prihlásia, s lektormi a 
odbornou porotou odkonzultovať. Potom sa 
prihlasovali elektronicky a neskôr nosili fyzicky 
diela. Každý autor mohol poskytnúť päť výtvar
ných diel. Bolo ich naozaj neúrekom a tak, ako 
aj pán Felix hovoril, kvalitou naozaj zodpove
dali úrovni toho regionálneho kola, čiže všetci 
zúčastnení, čo je 49 autorov,  sa dostali aj na túto 
výstavu a majú tu minimálne jedno dielo vys
tavené. Ocenení, čiže tí, čo získali ceny a čestné 
uznania, postupujú do krajského kola,“ spresnila 
informácie Zdenka Smrečková z  Krajského 
osvetového strediska v Nitre.
Oceneným autorom a  najmä našej umelkyni 
Lenke Bollovej blahoželáme k  úspechu a  pra
jeme veľa tvorivých nápadov.
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Na riadnom obecnom zastupiteľstve 
vo februári bolo okrem iných bodov 
programu prerokúvané aj rozdelenie do-
tácií a finančných príspevkov pre spolky 
a  organizácie pracujúce na území obce, 
ktoré si podali o finančné príspevky žia-
dosti.

Rozdeľovalo sa 50 790 eur, čo je rovna
ká suma ako v uplynulom roku. O dotáciu 
alebo finančný príspevok požiadalo 27 
subjektov, ktoré žiadali spolu viac ako 88 
tisíc eur. 

Návrh na rozdelenie finančných pro
striedkov pripravili predsedovia troch 
komisií – finančnej, športovej a  kultúr
nej. „Prevažná časť žiadateľov dostane tú 
istú sumu ako minulý rok. Jeden problém 
vznikol tým, že hádzanársky klub podal 
žiadosť po termíne a podľa všeobecne zá
väzného nariadenia by dotáciu nemali do
stať, ale to by bol zrejme koniec činnosti 
klubu, a  to sme nechceli dopustiť, preto 
som zvolal stretnutie poslancov a  pred

staviteľov výboru hádzanej a  hľadali sme 
možnosti riešenia. Poslanci sa oboznámili 
s  finančnou situáciou v  klube a  pristúpi
li na návrh, ktorý som podal – vyradili 
sme ich žiadosť a oni podali novú žiadosť 
o mimoriadnu dotáciu v tej istej sume, ako 
bola pôvodná žiadosť. Poslanci teda od

hlasovali takú sumu, ako dostali aj minulý 
rok. U  hádzanárov a  futbalistov nastala 
ešte taká vec, že počas covidu mali dotáciu 
zníženú, pretože bolo oveľa menej dopra
vy, ale na pôvodný stav pred covidom sme 
sa u nich ešte nedostali. Dostávajú menej 
ako pred koronou, a to sa pokúsime v prie
behu roka tiež doriešiť. 

Rovnako chceme dať príspevok mode
lárom, ktorí podali žiadosť o mimoriadnu 
dotáciu,“ podrobne vysvetlil situáciu pred
seda komisie pre kultúru, kultúrne pa
miatky a zahraničné vzťahy Peter Sýkora.

Najväčšími prijímateľmi finančnej 
podpory od obce sú tradične najväčšie 
športové kluby – futbalový s  24 tisícmi 

a  hádzanársky klub s  viac ako 14 tisícmi 
eur. Stolnotenisový oddiel pre všetky svoje 
kategórie dostal 1 520 eur, karate a Sloven
ský Červený kríž po 1 200 eur a občianske 
združenie Rubín 1 000 eur. Ostatným žia
dateľom schválili poslanci dotácie v rozpä
tí od 980 po 90 eur a Spolku rekreačných 
futbalistov ako tradične nefinančnú po
moc – poskytnutie priestorov v športovej 
hale. Samozrejme, že poplatky za energie, 
služby i tovary sa stále zvyšujú, a klubom, 
spolkom a  organizáciám dotácia z  obce 
nepokrýva všetky výdavky, hľadajú preto 
aj ďalšie riešenia. „Viaceré kluby, ktoré sú
ťažne reprezentujú obec, majú stále vyššie 
náklady hlavne kvôli doprave, lebo ceny za 
dopravu idú hore a viaceré z týchto klubov 
sa to pokúšajú riešiť tak, že zháňajú iné 
zdroje dotácie, nie iba z  rozpočtu obce. 
Futbalisti, karatisti alebo stolnotenisti zís
kali viacero dotácií napríklad z  Nitrian
skeho samosprávneho kraja alebo iných 
zdrojov, a to je podľa mňa ten správny spô
sob ako zabezpečiť trvalý rozvoj športu 
v obci. Obec tiež má stále väčšie náklady 
napríklad na prevádzku športovej haly za 
kúrenie, elektrinu a  tiež sa snažíme nájsť 
iné zdroje, z ktorých to financovať. Preto 
sme v tomto roku viac rozbehli prenájmy 
športovej haly, platené prenájmy pre orga
nizátorov rôznych podujatí. Naše družstvá 
si tam s nimi môžu tiež zasúťažiť, ale zá
roveň získame od nich prostriedky, z kto
rých môžeme platiť napríklad náklady za 
energie,“ doplnil Peter Sýkora.

Dotácie a  finančné príspevky klubom, 
spolkom a  organizáciám by mali pokryť 
časť nákladov na ich činnosť počas celého 
roka, okrem toho však dostávajú od obce 
aj priestory na stretávanie sa a iné benefity.

Odpadmi, ich triedením a  zhodnoco-
vaním sa zaoberáme niekoľkokrát ročne. 
Už niekoľko týždňov poznáme výsledky 
z uplynulého roka. 

V uplynulom roku sa v našej obci vyzbie
ralo 2 614 ton odpadov, z čoho bolo takmer 
1 829 ton vytriedených. Opäť sme tak vďaka 
uvedomelosti občanov a ich ochote separo
vať dosiahli najnižší možný zákonný popla
tok za skládkovanie. „Úroveň vytriedenia 
komunálnych odpadov za kalendárny rok 
je 69,96 %. Sadzba za skládkovanie zmeso
vého komunálneho odpadu a  objemného 
odpadu na skládku odpadov na rok 2023 
je teda 11, eur za tonu. Pre našu obec to 
znamená, že v  roku 2023 bude uplatnený 
najnižší zákonný poplatok za skládkovanie 
zmesového komunálneho odpadu a objem
ného odpadu. Tento poplatok majú občania 
započítaný v ročnom poplatku za odpady,“ 
informovala nás prednostka obecného úra

du Lucia Benčíková.
Už tretí rok za sebou sme dosiahli mie

ru vytriedenia tesne pod číslom 70 %, čo 
je v  celoslovenskom meradle veľmi dob
rý výsledok. Rok 2022 je pre nás s mierou 
vytriedenia takmer 70 % vynikajúci v tom, 
že v polovici roka sa rozbehlo zálohovanie 
plastových fliaš a plechoviek a táto podstat
ná časť plastového odpadu teda ubudla zo 
žltých kontajnerov. 

Pre ucelenejšiu predstavu o  tom, ako 
sme v uplynulom roku triedili odpad, uvá
dzame, že sme vytriedili viac ako 795 ton 
biologicky rozložiteľného odpadu, 95,3 tony 
plastov, viac ako 32 ton kovov, ktoré patria 
do žltého kontajnera, 6,6 tony batérií a aku
mulátorov, 702 kg jedlých tukov a olejov, 83 
ton papiera, viac ako 77 ton skla, 12 ton šat
stva alebo 662,5 tony železa a ocele. Zme
sového komunálneho a objemného odpadu 
bolo 785 ton.

V  našej obci sa už rozbehlo aj váženie 
nádob so zmesovým komunálnym odpa
dom, po zabehnutí programu bude pre obec 
postupne sprístupnená aplikácia mapujúca 
presné čísla týkajúce sa počtu vyvezených 
nádob a ich váhu zmesového komunálneho 
odpadu, plastov, papiera a  biologicky roz
ložiteľného odpadu. Pre občanov by mala 
byť neskôr prístupná aplikácia s ich údajmi 
o počte nádob a ich váhe.
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V  ostatnom období sa v  našej obci rozmohol 
boom stavania nových domov a  rekonštruovania 
tých starších. Mnohí majitelia opravujú ploty, stavajú 
altánky či bazény. Prinášame preto niekoľko základ-
ných informácií o  tom, na čo potrebuje majiteľ ne-
hnuteľnosti povolenie, na čo stačí ohlásenie stavebné-
mu úradu, prípadne aké práce možno vykonávať bez 
povolenia či ohlásenia.

Stavebný úrad v  našej obci vykonáva prenesený 
výkon štátnej správy, znamená to, že posudzuje každú 
stavbu pred začatím jej realizácie. Stavebný zákon vy
medzuje povinnosť, že stavby, ich zmeny, ale aj udržia
vacie práce na stavbách sa môžu vykonávať iba na zák
lade stavebného povolenia alebo ohlásenia stavebnému 
úradu. „Pojem „stavba“ pre účely výkonu štátnej správy 
a  pre potreby obce ako stavebného úradu vymedzuje 
stavebný zákon nasledovne: je to stavebná konštrukcia 
postavená stavebnými prácami zo stavebných výrobkov, 
ktorá je pevne spojená so zemou alebo ktorej osadenie 
vyžaduje úpravu podkladu. Pevným spojením so ze
mou sa rozumie spojenie pevným základom, upevnenie 
strojnými súčiastkami alebo zvarom o  pevný základ 
v zemi alebo o inú stavbu, ukotvenie pilótami alebo la
nami s kotvou v zemi alebo na inej stavbe, pripojenie na 
siete a zariadenia technického vybavenia územia alebo 
umiestnenie pod zemou,“ špecifikovala Jozefína Eisel
lová zo stavebného úradu v našej obci. „Drobné stavby 
sú stavby, ktoré majú doplnkovú funkciu pre hlavnú 
stavbu a ktoré nemôžu podstatne ovplyvniť životné pro
stredie. Patria sem napríklad prízemné stavby, ak ich 
zastavaná plocha nepresahuje 25 m2 a výška 5 m (kôlne, 
práčovne, letné kuchyne, prístrešky, zariadenia na ná
doby na odpadky, stavby na chov drobného zvieratstva, 
sauny, úschovne bicyklov a detských kočíkov, čakárne, 
stavby športových zariadení a pod.), podzemné stavby, 
ak ich zastavaná plocha nepresahuje 25 m2 a hĺbka 3 m, 
napríklad pivnice. Za drobné stavby sa považujú naprí
klad prípojky stavieb a pozemkov na verejné rozvodné 
siete alebo oplotenie.“

Drobné stavby, stavebné úpravy a udržiavacie prá
ce podliehajú povinnosti stavebníka vopred ich ohlásiť 
stavebnému úradu. Práce môžu začať na základe písom
ného oznámenia stavebného úradu, že proti ich usku
točneniu nemá námietky. Platia tu aj lehoty platnosti 
– ohlásenú drobnú stavbu, stavebnú úpravu alebo udr
žiavacie práce môže začať stavebník uskutočňovať do 
dvoch rokov odo dňa doručenia oznámenia. Tieto stav
by, úpravy a udržiavacie práce nepodliehajú kolaudácii.

Práce, ktoré nie je potrebné ani ohlasovať staveb
nému úradu, sú, napríklad, opravy fasády, opravy 
a  výmeny krytiny plochých striech, výmena zvodov, 
opravy oplotení, ak sa nemení ich trasa, úpravy vnú
torných priečok, omietok, obkladov, komínov, výmena 
klimatizačných zariadení, výťahov, vykurovacích kotlov 
a podobne.

Na stavbu nového domu, samozrejme, treba staveb
né povolenie a  je potrebné aj na niektoré iné stavebné 
práce. „Stavebné povolenie sa vyžaduje aj pri zmene 
stavieb, najmä pri prístavbe, nadstavbe a  pri staveb
ných úpravách. Žiadosť o  stavebné povolenie spolu 
s  dokladmi a  predpísanou dokumentáciou vypracova
nou oprávnenou osobou podáva stavebník stavebnému 
úradu. V žiadosti uvedie účel a spôsob užívania stavby, 
miesto stavby a predpokladaný čas jej skončenia a pri 
stavbe na určitú dobu aj dobu užívania stavby. Staveb
ník musí preukázať, že je vlastníkom pozemku alebo 
že má k  pozemku iné právo, ktoré ho oprávňuje zria
diť na ňom požadovanú stavbu. V stavebnom povolení 
určí stavebný úrad záväzné podmienky uskutočnenia 
a užívania stavby a rozhodne o námietkach účastníkov 
konania. Dokončenú stavbu, prípadne jej časť spôsobilú 
na samostatné užívanie, možno užívať len na základe 
kolaudačného rozhodnutia. Kolaudačné konanie sa za
čína na návrh stavebníka,“ doplnila dôležité informácie 
Jozefína Eisellová.

Podľa zákona je vlastník stavby povinný udržiavať 
stavbu v  dobrom stave tak, aby nevznikalo nebezpe
čenstvo požiarnych a  hygienických nedostatkov a  aby 
sa čo najviac predĺžila jej užívateľnosť. Stavebný úrad 
má v odôvodnených prípadoch právo nariadiť vlastní
kovi stavbu odstrániť. „Stavebný úrad tak urobí, ak je 
stavba ohrozujúca život alebo zdravie osôb a nemožno 
ju hospodárne opraviť, ak je to stavba, na ktorú bolo 
zrušené stavebné povolenie, alebo je to dočasná stavba, 
pri ktorej uplynul určený čas jej trvania, alebo pominul 
účel, na ktorý bola zriadená, prípadne je postavená bez 
stavebného povolenia, alebo v rozpore s ním, alebo bez 
písomného oznámenia stavebnému úradu. Odstránenie 
stavby sa nenariadi iba v prípadoch, keď dodatočné po
volenie stavby nie je v rozpore s verejnými záujmami,“ 
potvrdila pracovníčka stavebného úradu. V prípade, že 
chce stavbu odstrániť sám vlastník, musí o povolenie na 
odstránenie stavby požiadať stavebný úrad.

To bol iba základný výpočet práv a povinností sta
vebníkov, ktorí sa chystajú stavať, prerábať, pristavovať 
či opravovať. Podrobné informácie záujemcovia dosta
nú na stavebnom úrade.

Stavby v obci■■ Začiatkom marca nainštalovali pracov
níci obce stĺpy na tréningovú plochu v areáli 
futbalového štadióna. Stĺpy sú umiestnené 
po okrajoch tréningovej plochy za bránkami 
a bude na nich umiestnená záchytná sieť, aby 
lopta počas tréningov neprelietala na ulicu 
alebo do dvora či záhrady susednej nehnuteľ
nosti.
■■ Pracovníci obce vedľa vyústenia chodní

ka z  ulice Balajka na Nitriansku ulicu nain
štalovali zatrávňovacie tvárnice, ktoré zakryjú 
zvýšený svah, aby sa počas dažďov na teleso 
chodníka a  miestnu komunikáciu nesplavo
vala ornica
■■ Dňa 7. marca 2023 sa v spoločenskej sále 

obecného úradu konala výročná schôdza Jed
noty dôchodcov na Slovensku. Zúčastnilo sa 
jej asi šesť desiatok členov. Schôdzu otvori
la a  prítomných oboznámila s  programom 
predsedníčka organizácie Marta Nováková. 
Prítomným sa prihovorili aj hostia podujatia 
– starosta obce Roman Urbánik a  predseda 
Okresnej organizácie Jednoty dôchodcov na 
Slovensku Jozef Kurňava. Podľa schválené
ho programu nasledovali správy o  činnosti 
a  hospodárení organizácie za uplynulý rok 
a návrh rozpočtu a plán práce pre rok 2023. 
Po skončení oficiál nej časti programu si prí
tomní pripomenuli aj Medzinárodný deň 
žien a zabavili sa počas kultúrneho programu, 
o ktorý sa postarala spevácka skupina Zúgo
vanka. 
■■ Pracovníci obce v polovici marca umiest

nili pod oplotením materskej školy z Krátkej 
ulice zatrávňovacie tvárnice. Oproti ulici je tu 
veľké prevýšenie terénu – areál materskej ško
ly je podstatne vyššie ako miestna komuni
kácia, zatrávňovače tak majú zabrániť zosuvu 
zeminy na komunikáciu.
■■ Počas marca vedenie futbalového klubu 

v spolupráci s obcou vylepšilo osvetlenie tré
ningovej plochy štadióna pridaním led svetiel 
nad hracou plochou. Takisto sa bude postup
ne modernizovať sedenie na hlavnej tribúne. 
Každý klub má totiž za svoju činnosť, najmä 
za to, koľko detí trénuje, nárok na podporu 
Slovenského futbalového zväzu. Slovenský 
futbalový zväz za túto činnosť udeľuje kredity, 
ktoré je možné uplatniť na potreby súvisiace 
s  futbalom. Močenský klub za ne kúpil se
dadlá a plánuje ich postupne dopĺňať na celú 
tribúnu. 
■■ Pred jarnou futbalovou sezónou pripra

voval futbalový klub hraciu plochu na vyššie 
zaťaženie. Hraciu plochu so živým trávnikom 
bolo potrebné zapieskovať a následne uvalco
vať. Povrch je tak pripravený na intenzívne 
tréningy a zápasy počas sezóny.
■■ Práce na stavbe bytového domu v  ulici 

Milana Rastislava Štefánika pokračovali aj na 
prelome marca a apríla – jeden tím pracovní
kov pracoval na zatepľovaní a konečnej fasáde 
budovy a druhý sa venoval prácam v interié
ri, kde už boli zrealizované rozvody elektriky, 
vody a  tepla a  takmer v  celom objekte boli 
urobené podlahy.

Aktuality z obceAktuality z obce
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Deň Zeme si celosvetovo pripomíname 
už od roku 1970 vždy 22. apríla. Tradične 
sa k tomuto dňu v našej obci viažu brigá-
dy zamerané na odstraňovanie odpadov 
z  extravilánu obce. Už niekoľko rokov 
obec čistenie prírody v  okolí Močenka 
realizuje približne o  mesiac skôr, ako je 
svetový Deň Zeme, z  dôvodu, že vegetá-
cia koncom marca ešte nie je taká bujná 
a odpady sa podarí jednoduchšie nájsť a 
vyzbierať.

Aj v  tomto roku sa v  sobotu 25. mar
ca členovia Poľovného združenia Zálesie, 
ktorí sú tradičným partnerom obce v  or
ganizovaní tohto podujatia, množstvo detí 
a  mládežníkov s  rodičmi, ale aj jednotliví 
občania z obce stretli na poľovníckej chate 
Diana, aby sa dohodli, kto pôjde vyzbierať 
odpad v ktorej lokalite. „Pravidelne na jar 
organizujeme spolu s poľovníckym zdru
žením Deň Zeme, kedy sa snažíme upratať 
jednotlivé časti močenského chotára. Som 
rád, že aj v tomto roku v tejto vzájomnej 
spolupráci pokračujeme. Veľmi ma teší, 

že dnes ráno sa tu zišlo veľmi veľa hlavne 
mladých ľudí, detí, je to aj dôležité z hľa
diska ich výchovy, ale dôležitý je aj ten ich 
záujem, ktorý prejavujú o túto akciu, a to, 
že im záleží na životnom prostredí, v kto
rom žijú,“ pochvaľoval si záujem obyvate
ľov obce o  toto podujatie starosta Roman 
Urbánik. „Účasť je chvályhodná, povedal 
by som, že najlepšia za posledné roky, zišlo 
sa nás tu dosť a prekvapivo vysoký je záu
jem detí, čo nás teší. Čo sa týka odpadov 
v chotári, to je taká ošemetná otázka, lebo 
sú obdobia, kedy to vyzerá naozaj dobre, a 
potom sa tam vyskytnú jednotlivci, ktorí 
tam vysypú plasty z áut a podobné veci,“ 
smutne konštatoval, že ľudia stále dokážu 
priniesť odpad do lesa, člen poľovníckeho 
združenia Zálesie Rastislav Baláž. Čo sa 
spolkov týka, tak tento rok podporil Deň 
Zeme aj vinársky spolok Urban účasťou 
niektorých svojich členov, ktorým takisto 
záleží na čistom životnom prostredí, preto
že väčšina z  nich obrába vinohrady práve 
v močenskom chotári. „Na Deň Zeme sme 
sa pripojili aj my vinári, aby sme vyčistili 
okolie, napríklad aj vinohrady, aj tu hneď 
za obcou, kde sme našli najväčšie skladisko 
smetí. Takže sme troška prispeli dnes aj my, 
aby sme tu mali čistejšie a krajšie,“ povedal 

nám Tomáš Minár z vinárskeho spolku Ur
ban.

Milým prekvapením bola pre organizá
torov tohtoročná bohatá účasť detí a  mla
dých ľudí, ktorí bez problémov v  sobotu 
ráno vstali skôr, aby sa mohli zúčastniť bri
gády nie za peniaze, ale pre všeobecné bla
ho a krásu a čistotu okolia obce. „Prvýkrát 
som na takejto akcii a tým  pomáhame prí
rode. Učíme sa to aj v škole, že odpad patrí 
do koša,“ povedala nám žiačka základnej 
školy Hanka. „Prišiel som sem kvôli tomu, 
že to je jediná možnosť, ako dokážeme to
muto problému pomôcť, a baví ma to,“ pri
dal sa Andrej. „Chodím každý rok, pretože 
si myslím, že je dôležité, aby sme sa starali 
o našu Zem a aby sme to tu mali pekné,“ 
myslí si Patrícia. 

Ako obvykle brigádnici, ktorí sa po 
skončení práce vrátili na poľovnícku chatu 
na skvelý divinový guláš, našli v prírode po
vyhadzované všetko možné – sklo, plasty, 
pneumatiky, časti vybavenia áut, kosačky, 
televízory, oblečenie a množstvo iného od
padu. 

A opäť aj v tomto roku jedna myšlienka 
na zváženie – naozaj je nutné vynášať od
padky do prírody, keď máme zabezpečený 
zber všetkých druhov odpadov?

Kvalita ovzdušiaKvalita ovzdušia

Deň ZemeDeň Zeme

Na základe rokovania obecného zastu-
piteľstva a  diskusie medzi komisiami a 
poslancami vedenie obce dalo odbornej 
spoločnosti nainštalovať zariadenie na 
meranie kvality ovzdušia. „Chcem dať 
našim spoluobčanom do pozornosti sku-
točnosť, že od 17. apríla robíme merania 
kvality ovzdušia už aj v našej obci. O kva-
lite ovzdušia sa môžu presvedčiť na strán-
ke www.mocenok.sk, kde je na základnej 
lište odkaz Kvalita ovzdušia, v 3-minú-
tových intervaloch sa tu obnovujú všetky 
merané údaje,“ informoval o novej službe 
starosta Roman Urbánik. 

Zariadenia na meranie kvality ovzdušia 
si dalo namontovať už niekoľko samospráv 
– medzi najbližšie patrí Trnovec nad Vá
hom, ktorý má dva meracie body, potom 

napríklad Partizánske, Dubnica nad Vá
hom, Levice, Púchov, niekoľko mestských 
častí v  Bratislave a  mnohé iné. „V tejto 
chvíli meriame 5 základných veličín –  pra
chové častice rôzneho rozmeru a oxidy 
dusíka. Na stránke je 
znázornená aj celko
vá kvalita ovzdušia v 
rámci daného času v 
našej obci. Meracie za
riadenie je na Ulici sv. 
Gorazda umiestnené 
na budove kultúrneho 
domu, teda vo frekven
tovanej časti našej obce 
pri štátnej ceste,“ dopl
nil informácie starosta 
Urbánik. Po uplynutí 
určitého času bude na 
stránke zobrazovaná aj 
história merania, aby si 

návštevníci stránky mohli pozrieť, ako sa 
kvalita ovzdušia mení počas jednotlivých 
dní, týždňov či ročných období. Na strán
ke merania sú k dispozícii aj vysvetlivky, čo 
ktoré hodnoty znamenajú.
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V  utorok 28. februára 2023 sa v  Mo-
čenku uskutočnil snem Nitrianskeho re-
gionálneho združenia miest a  obcí. Po 
prvý raz naša obec privítala starostky 
a starostov obcí a miest z celého Nitrian-
skeho kraja. Všetkých na pôde Močenka 
srdečne privítal starosta obce Roman Ur-
bánik. Rokovanie snemu otvoril predse-
da združenia Ladislav Hroššo, oboznámil 
plénum s programom, ktorý členská zák-
ladňa schválila.

Prítomným sa prihovoril hosť snemu, 
predseda Nitrianskeho samosprávneho 
kraja Branislav Becík, ktorý hovoril o tom, 
akým spôsobom chce samosprávny kraj po
máhať obciam a mestám. „Stretnutia so sta
rostami jednotlivých okresov v našom kraji 
majú pre mňa veľmi pozitívny význam. Na 
týchto stretnutiach informujem starostov 
a primátorov, akým spôsobom chce župa 
pristupovať k jednotlivým samosprávam, a 
musím povedať, že jednou z takých priorít, 
ktoré pripravujeme na úrovni samospráv
neho kraja, je absolútna zmena dotačnej 
politiky pre samosprávy. Pripravujeme 
zmenu, ktorá bude smerovať v prospech 
obcí na úrovni niekoľko tisíc eur ročne. 
Samozrejme, podmienkou je, že to schváli 
zastupiteľstvo nášho kraja,“ potvrdil nám 
v rozhovore predseda NSK Branislav Becík.

O  naozaj rôznorodých a  výrazných 
problémoch všetkých samospráv na Slo
vensku sa vo svojom príhovore vyjadroval 
ústredný riaditeľ Združenia miest a  obcí 
Slovenska Michal Kaliňák. Dotkol sa témy 
energetickej krízy, ktorá sa samospráv by
tostne dotýka, ale okrem iného aj množstva 
kompetencií, ktoré boli vládou delegované 
na samosprávy bez toho, aby ich riešenie 
bolo zo strany štátu finančne podporené.

Snem pokračoval správami, napríklad 
o  činnosti združenia za uplynulý rok, 
kontrolnej a  finančnej komisie, hlasova
lo sa o prijatí troch nových členov do 
združenia a rokovalo sa aj o účasti na 
plánovanom celoslovenskom sneme 
ZMOSu. V diskusii sa živo debatova
lo o najpálčivejších problémoch, ktoré 
trápia každého starostu či primátora. 
Predstavitelia obcí sa zhodli, že za
stupovanie jednotlivých obcí jednou 
organizáciou, v tomto prípade združe
ním miest a obcí, je jedinou cestou na 
dialóg s veľkými partnermi, napríklad 
s vládou. „Ako združenie toho získa
me viacej, keď chceme presadiť nejaké 
názory, napríklad aj novely vo vláde, 
ako jednotlivec by to bolo veľmi ťažké. 
Takže ja som spokojná s tým, že sme  
členom toho združenia,“ pochvaľovala 
si spoluprácu s  nitrianskym ZMOS
om starostka Bábu Katarína Mego 
Töröková. „Mesto Vráble sa rozhodlo 
vstúpiť do nitrianskeho regionálneho 
združenia ZMOS práve kvôli tomu, 
aby aktívnejšie mohlo spolupracovať s 

tými najbližšími starostami a starostkami, 
teda s tými, s ktorými nás spájajú spoločné 
témy. Či už je to kvôli územiu, ale aj kvôli 
projektom, ktoré môžeme potom realizo
vať. Toto bola naša hlavná motivácia  ak
tívnejšie spolupracovať s okolitými obcami 
a čím nás bude viac, budeme súdržnejší, 
tak môžeme vyrokovať lepšie podmienky 
pre samosprávy,“ myslí si primátor mesta 
Vráble, ktoré práve vstúpilo do združenia, 
Viktor Németh.  „Členstvo každej obce 
v ZMOSe má obrovský zmysel, a to z toho 
dôvodu, že všetky tie problémy a  záujmy 
jednotlivých  samospráv ZMOS reprezen
tuje a aj komunikuje navonok voči štátnej 
správe,“ konštatoval starosta Rumanovej 
Jozef Jankovič. 

S  členstvom v  regionálnom ZMOSe je 
stotožnený aj starosta našej obce Roman 
Urbánik: „Tak ako vo všetkých oblastiach 
života našej spoločnosti, aj samosprávy 
prežívajú náročné obdobie. Myslím, že 
spoločné riešenie všetkých členských obcí 
Združenia miest a obcí Slovenska je tou 

najlepšou cestou ako presadiť záujmy, kto
ré sú v prospech obyvateľov miest a obcí, a 
ja pevne verím, že ten hlas, ktorý vychádza 
aj z regionálnych ZMOSov, bude počuť, a 
budú ho aj politici, ktorí schvaľujú zákony, 
rešpektovať a  riešiť. Samozrejme, nie je to 
vždy tak, ako si to predstavujeme, ale pre
to máme spoločnú stavovskú organizáciu, 
ktorá nám v tom pomáha, a ja verím, že je 
každej obci nápomocná.“ 

Na niektoré z  množstva problémov sa
mospráv, ktoré je potrebné urgentne riešiť, 
poukázal aj predseda združenia Ladislav 
Hroššo: „Najpodstatnejšie problémy sú ur
čite ceny energií – plynu a elektriky, pretože 
sa bytostne dotýkajú najmä malých obcí, 
tie majú enormný problém tieto veci za
bezpečiť. Ďalšia vec je to, že vláda prijíma 
legislatívu, ktorá vyťahuje peniaze z vreciek 
samospráv. Bojujeme s tým už dlhú dobu 
a nevieme sa domôcť pravdy. To nie je len 
otázka prijímania tých legislatívnych no
riem, ktoré sú podľa môjho názoru zlé a nie 
sú na mieste, ale to sú už aj prijaté zákony, 

trebárs stavebný zákon, ktorý jednoznač
ne bude oslabovať samosprávy. Toto za
znelo aj z úst nášho kolegu, ústredného 
riaditeľa Michala Kaliňáka, že my sa k 
týmto témam snažíme pristupovať veľmi 
seriózne a snažíme sa deklarovať svoje 
názory taktne a rozumne, ale nie sú vô
bec vypočuté a potom dochádza k tomu, 
že jednoducho v niektorých menších ob
ciach majú problém so zaplatením. Budú 
musieť vypínať svoje školy, obecné úra
dy a podobne, lebo toto je presne dopad 
toho, ako nás vláda nepočúva.“ 

Momentálne 63členné združenie, do 
ktorého pribudli okrem mesta Vráble aj 
dve obce, sa vyjadrovalo aj k plánovanej 
reforme verejnej správy z Plánu obnovy 
vidieka, ktorá je z  pohľadu samospráv 
riešená veľmi nešťastne a nevýhodne pre 
samosprávy prioritne najmenších obcí.

Rokovanie združenia sa po vyčerpaní 
všetkých bodov programu skončilo na
poludnie.

Snem krajského ZMOS-u v Močenku
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28. marec patrí od nepamäti učite-
ľom, je to deň narodenia učiteľa národov 
Jána Amosa Komenského a slávi sa ako 
Deň učiteľov. Spomíname si vtedy na 
svojich obľúbených učiteľov a  niektorí 
žiaci dodnes nosia tým svojim v  tento 
deň kvety. Presne na tento významný 
deň pozvali zo Spoločného školského 
úradu zo Šale v  spolupráci s  mestom 
Šaľa a  obcami okresu vybraných peda-
gógov do Kultúrneho domu do Šale, kde 
im odovzdali symbolické ocenenia ich 
náročnej práce. Vynovený dom kultúry 
privítal v utorok 28. marca 2023 desiat-
ky učiteľov materských, základných a zá-
kladných umeleckých škôl z celého okre-
su Šaľa. Prihovoril sa im primátor Šale 
Jozef Belický a bol pre nich pripravený aj 
milý kultúrny program.

Z  našej obce boli za svoju prácu oce
nené tri učiteľky – Zuzana Barciová z ma
terskej školy a Andrea Miklášová a Renáta 
Urbániková zo základnej školy. Ocenenia 
im odovzdal starosta obce Roman Urbá
nik spolu s vedúcou Spoločného školského 
úradu v Šali Marianou Takáčovou. „Dnes 
je Deň učiteľov a pri tejto príležitosti nás 
pozvali na ocenenie, je to milá udalosť, 
bolo to veľmi pekné a páčilo sa mi to. Za 
našu materskú školu som bola ocenená 
ja, za čo veľmi pekne ďakujem,“ zdieľa
la s  nami svoje pocity Zuzana Barciová. 
„Svoju prácu robím s  láskou  dlhé roky, 
za čo by som sa chcela poďakovať hlavne 
deťom, ktoré sa usilovne učia a vzdelávajú, 
rodičom za spoluprácu a tiež vedeniu ško
ly za ocenenie mojej práce,“ povedala nám 
ďalšia ocenená Renáta Urbániková. „Toto 
ocenenie ma veľmi potešilo a zároveň aj 

prekvapilo. Je pre mňa takou motiváciou 
robiť svoju prácu naďalej aspoň tak dobre 
ako doteraz, ak nie lepšie,“ dodala tretia 
ocenená Andrea Miklášová. 

Svojich kolegov učiteľov sprevádzali na 
tento slávnostný akt aj riaditelia škôl pyšní 
na to, že ich učitelia si za svoju každodennú 
náročnú prácu s deťmi vyslúžili ocenenie 
na úrovni okresu. „Spoločný školský úrad 
Šaľa každoročne pripravuje pri príležitosti 
Dňa učiteľov milú slávnosť, kde vždy na 
ocenenie delegujeme jednu pani učiteľku z 
materskej školy, tentokrát to bola pani uči
teľka Zuzana Barciová.  Poďakovanie ale 
patrí všetkým pani učiteľkám materskej 
školy za ich lásku, svedomitosť, trpezlivosť 
a za všetko čo odovzdávajú tej najmladšej 
generácii,“ poďakovala všetkým pedago
gičkám v  materskej škole riaditeľka za
riadenia Soňa Hippová. „Som nesmierne 

rád, že sme sa mohli zúčastniť tohto skve
lého podujatia, veľmi pekne ďakujeme za 
pozvanie a gratulujem nielen oceneným 
pedagógom, ale všetkým pedagógom na 
celom svete,“ doplnil riaditeľ základnej 
školy Eduard Lacko. Starosta obce Roman 
Urbánik ako zástupca zriaďovateľa školy 
sa tak ako každoročne s radosťou zúčastnil 
oceňovania učiteľov, ktorí svoj život zasvä
tili vzdelávaniu práve močenských detí: 
„Chcem poďakovať všetkým pedagógom, 
ale aj ostatným zamestnancom škôl v zria
ďovateľskej pôsobnosti našej obce  v ma
terskej škole, základnej umeleckej škole a 
v základnej škole. Chcem im poďakovať za 
ich prácu a za vzdelávanie tej najmladšej 
generácie. Prajem všetkým pevné zdravie 
a dostatok elánu, aby dokázali odovzdávať 
svoje vedomosti najmladšej generácii, a 
tým, ktorí boli dnes ocenení, blahoželám.“ 

8. marca 2023 sa v priestoroch Mest-
ského úradu v  Šali uskutočnilo pracov-
né stretnutie starostov obcí šalianskeho 
okresu, primátora mesta Šaľa a  predse-
du Nitrianskeho samosprávneho kraja. 

Keďže bol v  tento deň Medzinárodný 
deň žien, predseda NSK Branislav Be-
cík hneď po príchode obdaroval všetky 
dámy vo vestibule úradu kvetmi, až po-
tom sa venoval rokovaniu.

Rokovanie sa ko
nalo v obradnej sieni 
úradu, kde prítom
ných privítal primá
tor Šale Jozef Belický. 
V  skratke obozná
mil predsedu Becíka 
s  okresom Šaľa, kde 
je jediným mestom  
Šaľa, najväčšou ob
cou je Močenok 
a  najmenšou Dlhá 
nad Váhom, záro
veň predstavil všetky 
starostky a  starostov 
obcí. Predseda NSK 

potom informoval prítomných o  tom, 
ako kraj plánuje podporovať obce a mestá 
a  ako bude riešiť ich problémy. Načrtol 
nové projekty, ako napríklad spojenie 
Nitry s  Trnovcom nad Váhom koľajnica
mi, novú dotačnú politiku kraja voči sa
mosprávam, prípravu koncepcie rozvoja 
športu, pasportizáciu budov, aby sa mohlo 
cez Štátny fond rozvoja bývania riešiť bý
vanie, plán zriadiť v  okresných mestách 
vysunuté pracoviská kraja, zníženie po
platku za cestovanie pre dôchodcov, opra
vu mostov v kraji či rozšírenie zdravotníc
kych odborov na stredných školách.

Primátor Šale a  postupne aj starostky 
a starostovia potvrdili, že doprava a zdra
votníctvo sú vo všetkých obciach problé
mom. Predseda Becík ozrejmil, že riešenia 
pre jednotlivé spomínané oblasti by chcel 
dotiahnuť do konca v čo najkratšom čase. 
Obe strany boli po skončení rokovania 
spokojné so sľubne sa rozbiehajúcou spo
luprácou.

D e ň  u č i te ľ ov  v   S AD e ň  u č i te ľ ov  v   S A

S t re t n u t i e  s  p re d s e d o m  N S KS t re t n u t i e  s  p re d s e d o m  N S K
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V polovici apríla 2023 sa v Močenku 
uskutočnilo stretnutie bývalých učiteľov 
močenskej základnej školy. V  priesto-
roch miestnej reštaurácie sa ich zišlo 
viac ako dvadsať, aby si zaspomínali na 
spoločné pôsobenie v našej obci.

Milý kultúrny program si pre ne pri
pravili žiačky základnej školy Marína 
Durecová a  Silvia Švihoríková. Svojou 

návštevou ich poctil aj riaditeľ základnej 
školy Eduard Lacko a  na pôde Močenka 
ich s radosťou privítal aj ich bývalý kolega, 
starosta obce Roman Urbánik.

Po kultúrnom programe a privítaniach 
všetci venovali minútu ticha kolegom, kto
rí sa tohto stretnutia už nedožili. Potom sa 
rozbehli debaty o tom, kto sa ako má a čo 
robí. „Veľmi ma potešilo toto pozvanie na 
stretnutie s bývalými kolegami, ktoré zor
ganizovala pani učiteľka Lenčéšová. Tešila 
som sa na každého jedného z nich, pretože 
teraz sme tu a raz, keď sa budeme chcieť 
stretnúť, už to nemusí byť pravda. Takže 
teším sa, že sú všetci v takej kondícii, akej 
sú, spomíname na to, ako bolo krásne v 
našej škole a aké zlaté boli deti,“ bola zo 
stretnutia nadšená bývalá riaditeľka školy 

Gabriela Lovásová. „Bolo také príjemné 
prekvapenie, že to naša kolegyňa zorga
nizovala, lebo spomienky sú a treba ich z 
času na čas vytiahnuť. Zažili sme tu krásne 
roky, učili sme veľa žiakov a máme radosť 
z toho, že toľko vysokoškolsky vzdelaných 
ľudí z tejto močenskej pôdy pochádza,“ 
tešil sa zo stretnutia aj výsledkov Jarolím 
Koprda. „Je to veľmi milé, že sme sa mohli 

ozaj opäť stretnúť po toľkých rokoch. Toľ
ko sa nás zišlo, že mám z toho veľkú radosť. 
Ďakujem veľmi pekne všetkým organizá
torom,“ netajila radosť Mária Karlubíková. 
„Tešila som sa, ale uvedomila som si jednu 
strašnú vec, že ja som tu najstaršia, a to mi 
trošičku aj vadí, ale nevadí,“ povedala nám 
s  úsmevom Jiřina Gašparíková a  dodala: 
„Tešili sme sa všetci, keď nám Jolika ho
vorila, že kto príde alebo nepríde. Už sme 
plánovali, s kým sa porozprávame, o čom, 
a tak ďalej. Je nás tu tuším 24, a keď sa to 
trošičku rozbehne, tak si potom povieme 
o tých svojich deťoch, o vnukoch, pravnu
koch, aby sme vedeli, že čo vlastne okolo 
nás je, lebo život ide strašne rýchlo, straš
ne rýchlo to uteká.“ 

Stretnutie učiteľov zorganizovala pre 
svoje kolegyne a  kolegov bývalá učiteľ
ka Jolana Lenčéšová, aby opäť nadviazala 
na tradíciu každoročného stretávania sa 
učiteľov dôchodcov, ktoré sa predtým ko
návalo v priestoroch základnej školy. „Po 
koronových nepríjemnostiach sa nám 
bývalým učiteľom základnej školy opäť 
po štyroch rokoch podarilo stretnúť. Zišli 
sme sa v dobrom počte vzhľadom na vek 
a všetci sme sa veľmi tešili. Podnecovali 
to v podstate všetci kolegovia, lebo sa tu 
veľmi dobre cítia, hlavne tí zvonka, tí, čo 
sme v Močenku doma, nám to ani tak ne
pripadá, ale tí, ktorí prichádzajú z diaľky, 
naozaj s radosťou prišli a Močenok je pre 
nich obľúbený. Páčilo sa im najmä to uví
tanie, keď nám pán riaditeľ základnej ško
ly dopravil detičky, ktoré nám pripravili 
nádherný program, a aj pán starosta, náš 
bývalý kolega, nás poctil svojou prítom
nosťou. Veľmi sa tešíme, že sme sa stretli, 
a myslím si, že je to zdarné stretnutie,“ 
skonštatovala hlavná organizátorka podu
jatia Jolana Lenčéšová.

Učitelia pospomínali na roky v  škole, 
na svojich žiakov i kolegov, rozhovorili sa 
o svojich rodinách, radostiach, trápeniach 
aj zdravotnom stave a stretnutie v Močen
ku si naplánovali aj na budúci rok.

S t re t n u t i e  bý va l ýc h  u č i te ľ ovS t re t n u t i e  bý va l ýc h  u č i te ľ ov
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V stredu 29. marca 2023 sa v priesto-
roch spoločenskej sály obecného úradu 
uskutočnil 21. ročník dekanátneho kola 
Biblickej olympiády Dekanátu Moče-
nok. Do močenského dekanátu patrí 11 
farností: Branč, Cabaj-Čápor, Ivanka 
pri Nitre, Jarok, Kolíňany, Mojmírov-
ce, Pohranice, Svätoplukovo, Veľký Kýr, 
Žirany a, samozrejme, Močenok. Olym-
piády sa zúčastnili súťažné družstvá šty-
roch farností – Jarok, Ivanka pri Nitre, 
Cabaj-Čápor a  Močenok. Naša farnosť 
mala dvoch zástupcov – zo Základnej 
školy v Močenku a v Hornej Kráľovej.

Na pôde Močenka všetkých privítal 
starosta obce Roman Urbánik, ktorý sú
ťažiacim poprial veľa úspechov, a  dekan 
Dekanátu Močenok Peter Michalov: „Som 
rád, že sme mohli aj tento rok po dlhšej 
pauze privítať v našej obci a farnosti Bib
lickú olympiádu nášho dekanátu. Teším 
sa, že deti prejavili záujem o čítanie Svä
tého písma, že sa vzdelávali počas niekoľ
kých týždňov a mesiacov a zúročili svoje 
vedomosti.“ 

Všetky trojčlenné tímy museli postup
ne absolvovať päť kôl, počas ktorých vy
pĺňali test, riešili doplňovačky, overovali 
pravdu a podobne. Krátko pred poludním 

žiaci dokončili poslednú úlohu, ktorú po
rota v zložení dištriktuálny sekretár deka
nátu Igor Písečný, dekan dekanátu Peter 
Michalov a kaplán farnosti Močenok An
ton Štefánek vyhodnotili tak, ako aj všetky 
predošlé. Spočítali body a vyhlásili víťazov 
21. ročníka dekanátneho kola olympiády.

Porota v  tomto roku neudelila tretie 
miesto. Na druhom mieste sa umiestni
lo súťažné družstvo zo ZŠ Jána Domastu 
z CabajaČápora a víťazom sa stalo druž
stvo zo Základnej školy v Ivanke pri Nit
re. „Otázky neboli nejako extra ťažké, boli 
skôr na pozornosť ohľadne textu. Pripra
vovali sme sa, odkedy sme sa dozvedeli, že 
postupujeme zo školského kola, a  keďže 
sme postúpili do ďalšieho kola, prekvape
nie to bolo veľmi príjemné,“ tešila sa z ví
ťazstva a postupu Nina Bédiová z  Ivanky 
pri Nitre. „Biblická olympiáda je olympi
áda, ktorá chce 
rozšíriť čítanie 
Svätého písma, 
je to jej hlavnou 
úlohou, aby sa 
čo najviac detí 
zapojilo do čí
tania. Stretáme 
sa s  tým, že zá
ujem býva čoraz 
menší, a  je to 
veľkou zásluhou 
pedagógov, ktorí 
dokážu vzbudiť 

v deťoch záujem o čítanie Svätého písma 
a  zapojiť sa do tejto formy olympiády,“ 
konštatoval moderátor katechétov za de
kanát Močenok Igor Písečný. „Nie je to 
ľahká súťaž, pretože je veľmi obsiahla, má 
veľké množstvo reálií, ktoré sú vzdialené 
dnešnému vnímaniu mladých ľudí, takisto 
aj mien, ktoré sa nepoužívajú, takže býva 
to dosť náročné. Aj jednotlivé otázky bý
vajú dosť náročné, takže aj my kňazi by 
sme nie vždy dokázali uspieť v konkuren
cii týchto detí. Hlavné je, aby si našli deti 
vzťah k Svätému písmu a postupne odkrý
vali nielen to intelektuálne poznanie, ale 
aj ten vnútorný a  duchovný život, ktorý 
s tým súvisí.“ 

Víťazné družstvo dekanátneho kola 
biblickej olympiády postupuje do diecéz
neho kola, ktoré sa uskutoční koncom 
apríla.

Biblická Biblická 
olympiádaolympiáda

Aktuality z obceAktuality z obce

■■ Koncom marca uložili pracovníci obce 
v spolupráci s domácimi podnikateľmi nové 
betónové panely v  zbernom dvore zeleného 
odpadu. Pôda v  zbernom dvore sa po daž
ďoch pravidelne rozmočila a vznikalo neprí
jemné blato, do ktorého zapadali autá pri
vážajúce odpad aj ľudia, ktorí ho vykladali. 
Panely situáciu vyriešia, pretože autá aj ľudia 
budú môcť zelený odpad z vozíkov a áut vy
kladať bez toho, aby museli chodiť po blate.. 
■■ Zamestnanci obce začali v druhej polovi

ci marca s prácami zameranými na stabilizá
ciu múra pred budovou kultúrneho strediska, 
ktorý sa nakláňa smerom na chodník. Práce 
boli ukončené v priebehu niekoľkých dní. 
■■ V  pondelok 27. marca 2023 pracovníci 

okresnej organizácie Slovenského červeného 
kríža odovzdávali vybraným obyvateľom na
šej obce balíčky pomoci s potravinami a hy
gienickými potrebami. Išlo o  pomoc ľuďom 
v hmotnej núdzi a balíčky dostalo takmer 20 
rodín z Močenka.
■■ V čase od 27. do 29. marca 2023 sa v kul

túrnom stredisku uskutočnila tradičná Veľ
konočná výstava klubu tvorivosti spojená 
s predajom. Veľkonočný, jarný, ale i celoroč
ný tovar, ako sú rôzne ozdôbky, dekoračné 
predmety, ale aj predmety dennej potreby 

si prišli pozrieť a  prípadne aj zakúpiť počas 
troch dní všetky vekové skupiny obyvateľov 
a návštevníkov obce. 
■■ Vandali určite nezaspali na vavrínoch, 

lebo sa opäť naplno prejavili. Sprejmi zniči
li časť fasády budovy tržnice v Školskej ulici, 
samozrejme, na mieste, kde ich nezachytia 
kamery a nevidia ich ani náhodní okoloidúci. 
Zničeniu sa nevyhol ani plot priľahlej nehnu
teľnosti. Prípadom sa zaoberá obecná aj štát
na polícia.
■■ Začiatkom apríla začali pracovníci obce 

budovať na hornom cintoríne nový chodník, 
ktorý bude slúžiť ako prístup k novovznikajú
cim hrobovým miestam. V prvej fáze vybrali 
vrchnú časť ornice, aby mohli vybudovať pod
ložie a  obrubníky novému telesu chodníka. 
Nový chodník bude zo zámkovej dlažby. Jeho 
realizácia by mala trvať niekoľko týždňov.
■■ V piatok 31. marca 2023 sa v našej obci 

uskutočnili po prvý raz v tomto roku farmár
ske trhy na tržnici v Školskej ulici. Popolud
ní boli záujemcom na tri hodiny k dispozícii 
predajcovia s  bylinkami a  kvetmi, šibákmi, 
ručnými prácami, medom, sviečkami, kolá
čikmi, balenými lokšami, bio džemom, ale 
i mäsovými výrobkami či čerstvým šalátom.

■■ Tradičné medzinárodné podujatie Noc 
s Andersenom sa v tomto roku na Slovensku 
konalo 31. marca už po osemnásty raz. V na
šej obci sa v knižnici realizuje takmer pravi
delne a teraz sa uskutočnil 7. ročník. Podujatie 
je zamerané na čítanie rozprávok a kúzelných 
príbehov, na zažitie dobrodružstva, ukáza
nie kreativity a súťaživosti detí. Každý rok je 
vybraných niekoľko tém, ktorým sa možno 
venovať – v knižnici v našej obci to boli dve 
z  ôsmich tém, ktorým sa v  tomto roku deti 
venovali: 180. výročie rozprávky H. CH. An
dersena Škaredé káčatko a 90. výročie príbehu 
o  Ferdovi Mravcovi spisovateľa Ondřeja Se
koru. Ďalšou rozprávkou H. CH. Andersena, 
ktorú deti spoznali bola rozprávka Kresadlo. 
Deti si okrem zážitkov, ktoré zažili počas 
noci a  nových kamarátstiev odniesli i  drob
nú spomienku v podobe pohľadnice, záložky 
s  logom podujatia a  sladkú odmenu. Štrnásť 
detí tak zažilo nezabudnuteľnú noc plnú zába
vy, poznania a kamarátstva. Aj v  tomto roku 
vydavateľstvo Slovart pri príležitosti Noci  
s  Andersenom, obdarilo našu knižnicu kni
hou, je to kniha Branislava Jobusa Ako Štefan 
Drco vyhral kopu hnoja. Spolok slovenských 
knihovníkov a  knižníc v  spolupráci s  vyda
vateľstvom Slovart vypísal tiež súťaž pre deti  
o ďalšie hodnotné knihy.
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Vo štvrtok 20. apríla 2023 sa uskutočnil na celom Slovensku 
Deň narcisov, čo je známa verejná zbierka zameraná na po-
moc onkologickým pacientom a ich rodinám. Konala sa opäť 
v uliciach obcí a miest. V tomto roku to bol na Slovensku už 
27. ročník, v našej obci vyšli dobrovoľníci do obce a ponúkali 
za dobrovoľný finančný príspevok kvietok narcisu už 22. raz. 
Občania do zbierky ochotne prispievali od rána od 7.00 do 16.00 
h poobede. „Áno, treba to, lebo peňazí je v zdravotníctve málo, 
tak musia ľudia pomáhať,“ konštatovala každoročná prispieva
teľka do zbierky Jiřina Bollová. „S úplnou samozrejmosťou každý 
rok prispievam, lebo som mal kolegyňu, ktorá bola veľmi mladá, 
milovala svoje deti, milovala svoj kolektív a umrela taká mladá, 
takže s tým treba niečo robiť a keď nebudeme prispievať my, jed
noduchí ľudia, milionári neprispejú,“ vysvetlil Štefan Fica svoje 
pohnútky. „Takéto akcie sú veľmi dôležité pre chorých ľudí. Ja 
som takisto onkologický pacient a myslím si, že je to naozaj veľ
mi potrebné, nielen pre onkologických, ale aj pre inak chorých 

ľudí, a pre tých by sa mali robiť zbierky,“ povedala nám Marta 
Braunová. „Je nesmierne dôležité pomáhať tejto kategórii ľudí, 
pretože v  tej kategórii sme v podstate všetci, takže naozaj kaž
dý rok dbám o  to, aby 
som prispela aspoň ma
lou čiastkou, aby pomoc 
chorým postupovala do  
predu a  nie späť,“ dopl
nila Jolana Lenčéšová. 
V  tomto roku občania 
v  našej obci prispeli do 
celoslovenskej zbierky 
sumou 906, eur, v uply
nulom roku to bolo 
1 309,94 eur.

Všetkým prispievate
ľom v  mene onkologic
kých pacientov za ich po
moc srdečne ďakujeme!

Deň narcisovDeň narcisov

V  marci v  rámci Mesiaca knihy sa 
v priestoroch kultúrneho strediska usku-
točnila beseda pre deti so spisovateľkou 
a  ilustrátorkou detskej knihy. Beseda sa 
konala 15. marca a zúčastnili sa jej škôl-
kari a žiaci 1. a 2. ročníka základnej ško-
ly z našej obce. Pani spisovateľka Božena 
Benďáková deti zoznámila so svojou kni-
žočkou básní Čo sa deje v lese a pod le-
som. Spoločne počas debaty o nej sa deti 
zoznámili s  niektorými básňami a  učili 
sa chrániť prírodu. „Prečítam si tú knihu 
rád, zapáčili sa mi tie obrázky,“ povedal 
nám Andrej. „Na tej knihe sa mi páčili tie 
obrázky, ako boli pekne vyfarbené, a  to 
video,“ pridala sa so svojím postrehom 
Amélia. „Najviac sa mi páčila ilustrá-
cia pani prírody, video a  aj to, ako sme 
triedili odpad,“ bol spokojný Benjamín. 
„Páčilo sa mi, že tam bol medvedík a iné 
zvieratká,“ prezradila Vanesa.

Deti si na základe diania v knihe zopa
kovali aj to, ako sa treba správať v prírode 
a  ak tam neporiadni návštevníci nechajú 
odpadky, že ich treba odniesť a roztriediť. 

Útla knižočka sa deťom páčila – zaujali ich 
básne aj kresby. „Odmalička som kreslila 
a  ľúbila som kresliť. Pani Benďáková ma 
oslovila, že či by som jej nenailustrovala tú 
detskú knižku, zadala mi text, tak som si 
to prečítala a veľmi sa mi to páčilo. Je to aj 
také poučné, naozaj zlaté, tak som sa snaži
la a vyšlo to tak, ako to vidíte v knihe. Jej sa 
to zapáčilo, začali sme spolupracovať a vy
dali sme túto knižku pre detičky,“ povedala 
nám autorka ilustrácií Anna Jenderjčáko
vá. Spisovateľka Božena Benďáková vydala 

túto knihu ako svoju prvú knihu pre deti: 
„Skladala som k tomu tie básničky už dáv
nejšie, chcela som ich vydať samostatne, 
ale keďže som požadovala tvrdý obal, tak 
som to musela zväčšiť. Preto som k tomu 
dopísala celý príbeh o  dievčinke, ktorá 
má na jeden deň čarovnú moc  rozumie 
zvieratkám. Je to o prírode, je to nenásilne 
poučné, pretože v každom príbehu je buď 
niečo veselého, alebo je tam aj niečo po
učného. Deti o tom vedia rozprávať, takže 
celou tou knižkou sa môžeme s nimi roz
právať. Celé je to príbeh a každá básnička 

sa dá zahrať, čiže je to vhodné pre škôlky, 
pre rodičov s  deťmi, kde deti môžu byť 
hercami. Ilustrovala to pani Jendrejčáko
vá, sú to veľmi pekné obrázky, vedela hneď, 
akú mám predstavu a farby dala úžasné, sú 
to také živé, ako skutočné veci, bola som 
tomu veľmi rada. Aj pre dospelákov mám 
niečo pripravené, aj pokračovanie tejto 
knihy mám pripravené.“ 

Deti po besede ešte čerstvé zážitky z nej 
preniesli na papier, keď si kreslili obrázky 
týkajúce sa knižočky a príbehu v nej.

Beseda so spisovateľ kouBeseda so spisovateľ kou
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Veľkonočné sviatky sú dátumovo pohyblivé 
sviatky, ktorých slávenie pripadá každoročne 
na iný dátum počas marca alebo apríla. Veľká 
noc je najvýznamnejší kresťanský sviatok, pre-
tože veriaci slávia zmŕtvychvstanie Ježiša, kto-
ré je ústredným bodom viery. V  tomto roku 
pripadli veľkonočné sviatky na prvú polovicu 
apríla.

Kresťania si počas Veľkej noci pripomínajú 
viac ako 2 000 rokov staré udalosti – umučenie, 
smrť a vzkriesenie Ježiša Krista. Pripomínanie si 
veľkonočných udalostí sa začína v  nedeľu pred 
Veľkým týždňom, tento deň sa nazýva Kvetná 
nedeľa. Veriaci si vtedy pripomínajú príchod 
Ježiša do Jeruzalema, v  kostoloch sa svätia 
bahniatka a hlavnou myšlienkou obradov je Je
žišovo umučenie.

Počas Veľkého týždňa, ktorý nasleduje po 
Kvetnej nedeli, sa slávia tajomstvá spásy, ktoré 
uskutočnil Kristus v  posledných dňoch svojho 
života, a od štvrtku do soboty, počas Veľkonoč
ného trojdnia, ktoré tvorí Zelený štvrtok, Veľký 
piatok a  Biela sobota, veriaci prežívajú veľko
nočné tajomstvo. 

Zelený štvrtok je pripomienka poslednej Pá
novej večere, kedy Ježiš ustanovil dve sviatosti 

– sviatosť eucharistie, teda pa
miatku poslednej večere, ktorá 
sa sprítomňuje na každej svä
tej omši, a  sviatosť kňazstva, 
teda ustanovenie tých, ktorí 
túto pamiatku konajú. Pri
pomíname, že na bohostán
ku v  našom kostole je výjav 
z  Getsemanskej záhrady, keď 
k modliacemu sa Ježišovi pri
chádza anjel s kalichom v ru
kách a ponúka mu posilu, aby 
nezostal sám. 

Veľký piatok je dňom smrti 
Ježiša, vtedy sa neslúži svätá 

omša a tento deň je dňom prísneho pôstu.
Biela sobota je tradične dňom smútočného 

ticha a  očakávania a  počas celého dňa je ve
riacim vo farskom  kostole sprístupnený Boží 
hrob. Vzkriesenie začína slávnostnou vigíliou 
zmŕtvychvstania, ktorá sa koná po západe slnka. 
Kňaz do chrámu prináša zapálený paškál z po
žehnaného nového ohňa, čo symbolizuje svetlo 
Kristovo, a  opäť sa rozozvučia zvony, ktoré od 
štvrtku mlčali.

Počas veľkonočnej nedele, ktorá je najväč
ším sviatkom, sa slávi zmŕtvychvstanie Ježiša. 
„Nachádzame sa momentálne vo Veľkonočnej 
oktáve, čo znamená, že osem dní slávime akoby 
jeden deň, to znamená zmŕtvychvstanie nášho 
Pána, a práve v týchto dňoch môžeme čerpať tú 
silu z toho všetkého, čo sme spolu zažívali počas 
Zeleného štvrtku, Veľkého piatku, Bielej soboty, 
samozrejme, zmŕtvychvstania v  nedeľu. Veľmi 
zaujímavo sa o týchto sviatkoch vyjadril už teraz 
zosnulý pápež, kardinál Jozef Ratzinger Bene
dikt XVI. vo svojej knihe, ak môžem citovať, od
citujem tieto slová: Veľká noc má byť návratom 
Izraela z  nebezpečenstiev a  zmätkov, ktoré sú 
prítomné uprostred každého ľudu. My sme Ježi
šova rodina, ktorú založil so spoločníkmi svojho 

budovania a priateľmi, ktorí spolu s ním prechá
dzajú cestu evanjelia cez krajinu dejín, a ako jeho 
spoločníci putovaním sme jeho domom, a tak je 
cirkev nová rodina a nové mesto, ktoré je pre nás 
tým, čo bol Jeruzalem, a  živým domom, ktorý 
vzďaľuje sily zla. Je miestom pokoja, ktoré ucho
váva stvorenstvo a  nás samých. Tento sviatok, 
teda Veľká noc, by mal byť aj pre nás sviatkom 
rodiny, ktorá je prvou obrannou baštou stvo
renstva a ľudstva. Modlime sa, aby sme dokázali 
zachytiť toto nové upozornenie, aby sme oddnes 
prežívali rodinu ako živý dom, kde rastie ľudstvo 
a kde chaos a prázdnota sú prekonané. Vidíme 
totiž silu chaosu, vidíme ako práve uprostred 
rozvinutej spoločnosti, ktorá si myslí, že vie 
a môže všetko, povstávajú prapôvodné sily chao
su, ktoré sú postavené proti tomu, čo ona nazýva 
svojim pokrokom. Teda myslím si, že jestvuje 
veľa dôvodov, aby sme sa znova zamysleli nad 
týmito vzťahmi práve v našich dňoch, aby sme 
umožnili, aby k nám práve prehovorili slovami 
pokoja.

Drahí moji, počuli sme, že zmŕtvychvstalý Je
žiš Kristus hovorí tie slová ženám, ktoré prichá
dzajú k hrobu, potom svojim apoštolom, potom 
všetkým, ktorých stretá, a vysloví tú veľmi peknú 
vetu a  veľmi pekné slová  pokoj vám. Naozaj 
prijmime ten Boží pokoj do svojich sŕdc, nech je 
on takou obrannou baštou pred všetkým tým, čo 
nazývame tým chaosom, nech je nám tou istotou 
takého životného putovania a takou nádejou na 
večnosť a  večný život s  ním. Dovoľte, aby som 
vám v svojom mene a v mene našich pánov kap
lánov poprial od zmŕtvychvstalého Pána práve 
tento Boží pokoj,“ poprial všetkým dekan Peter 
Michalov.

Veľkonočné obdobie, čiže obdobie veľkonoč
nej slávnosti trvá 50 dní. Začína sa Bielou sobo
tou po zotmení a končí sa večer na sviatok Zos
lania Ducha Svätého, čiže Turíce. Tento sviatok 
v tomto roku oslávime 28. mája.

Ve ľ k á  n o cVe ľ k á  n o c

Popolcovou stredou 22. februára 
2023 sa začalo 40 dňové pôstne ob-
dobie. Pôstne obdobie sa končí pred 
Veľkou nocou a  veriaci sa počas neho 
pripravujú na slávenie Veľkonočných 
sviatkov a  zmŕtvychvstania Ježiša po 
ukrižovaní. Pôst trvá 40 dní, čo je od-
kaz na Ježišov 40 dní trvajúci pobyt 
v  púšti, kde sa pripravoval na svoje 
verejné vystúpenie, na 40-ročné puto-
vanie Izraelitov púšťou alebo Mojžišov 
a Eliášov 40-dňový pôst. Pôst však nie je 
iba o jedle, ale najmä o duševnej prípra-
ve. Je chápaný ako pokánie, vnútorná 
očista a  príprava na nejakú významnú 
udalosť. Je, samozrejme, spojený aj so 
zdržiavaním sa mäsitých pokrmov a  celkovo 
striedmym jedením. 

Vo farskom Kostole sv. Klimenta sa počas Po
polcovej stredy zišli na rannej svätej omši desiat
ky veriacich, ktorí prijali od kňazov poznačenie 
popolom z minuloročných bahniatok z Kvetnej 
nedele. „Dnešným slávením Popolcovej stredy 

vstupujeme do pôstneho obdobia, 40dňového 
pôstneho obdobia. Je to čas, pred ktorým majú 
niektorí taký strach, čo všetko nemôžu, a vstu
pujú doň s obavami, ale pôst má byť skôr opak. 
Netreba bojovať proti niečomu, ale bojovať za 
niečo, je to čas prípravy, obrátenia, má byť časom 
priblíženia sa Bohu, chuti premeniť svoje srdce 

a k tomu má pôst napomôcť,“ vysvetlil 
nám kaplán farnosti Anton Štefánek 
„Samozrejme, sú tu krásne prostried
ky, ktoré mi môžu pomôcť k tomu, aby 
som prichádzal lepšie k Bohu a umožnil 
mu, aby premenil moje srdce, aby som 
sa stal lepším, milším, milosrdnejším, 
aby som mal viac nádeje, ktorá sa pre
javí aj ku mne, ale aj k ostatným ľuďom. 
No a tie prostriedky toho pôstu sú mod
litba, sv. omša, sviatosti, čítanie Božie
ho slova, bratská láska, služba, pomoc, 
obeta. Takto môžem prichádzať bližšie 
k Bohu. To, čo mi môže pomôcť priblížiť 
sa k Bohu, môže byť aj to, že sa niečoho 
vzdám – nejakého jedla, niečoho slad

kého, cigariet, alkoholu, obmedzím sociál nej 
siete alebo času na mobile preto, aby som mohol 
byť viac pri Bohu.“ 

Pôstne obdobie v tomto roku trvalo do štvrt
ka 6. apríla, po ktorom nasledoval Veľký piatok 
nazývaný aj Piatok utrpenia Pána, teda pripo
mienka ukrižovania a smrti Ježiša.

Pô s tPô s t
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MMookkrráá  ppeeddiikkúúrraa – klasická 
pedikúra s namáčaním nôh 
vo vode a ošetrením pedikérskymi 
prístrojmi 

MMeeddiicciinnáállnnaa  pprrííssttrroojjoovváá  ppeeddiikkúúrraa  
– umožňuje zložitejšie ošetrenie 
nôh, bezbolestné a nekrvavé 
ošetrenie zarastajúcich nechtov, 
otlakov, kurích ôk. Vhodná aj pre 
klientov trpiacich cukrovkou 
(diabetická noha) 

Ošetrenie kurích ôk a bradavíc 
na báze dusičnanu strieborného 

Zdravotné ošetrenie zarasteného 
nechta – aplikácia podofix špony 

KKoommbbiinnoovvaannáá  ppeeddiikkúúrraa  

 

KKoommpplleettnnéé  kkoozzmmeettiicckkéé  
ooššeettrreenniiee  pplleettii::  

-klasické ošetrenie pleti 

-prístrojové ošetrenie pleti 

-čistenie aknóznej pleti 

-masáž tváre a dekoltu 

-odstránenie nežiaduceho 
ochlpenia na prírodnej báze 

MMggrr..  RReennaattaa  SSttrraaňňáákkoovváá  
zzáárroovveeňň  ppoonnúúkkaa  

MMiinniisstteerrssttvvoomm  šškkoollssttvvaa  SSRR  aakkrreeddiittoovvaannéé  
rreekkvvaalliiffiikkaaččnnéé  kkuurrzzyy  PPEEDDIIKKÉÉRR//PPEEDDIIKKÉÉRRKKAA  

aa  šškkoolleenniiaa  vv  oobbllaassttii  ppeeddiikkúúrryy..  

  

MMGGRR..  RREENNAATTAA  SSTTRRAAŇŇÁÁKKOOVVÁÁ,,  KKOONNTTAAKKTT::  00990055  661144  773300  
ZZddrraavvoottnnéé  ssttrreeddiisskkoo  MMooččeennookk,,  pprríízzeemmiiee  ((ččaakkáárreeňň  oobbvvooddnnýýcchh  lleekkáárroovv))  

PPEEDDIIKKÚÚRRAA  AA  KKOOZZMMEETTIIKKAA  
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Smútočné oznamy

Dňa 2. januára 2023 sme si 
pripomenuli 28. výročie, čo 
nás navždy opustil náš otec 
Ernest Lenčéš, a dňa 16. 
mája 2023 si pripomíname 
20. výročie, čo nás navždy 
opustila naša mama Mária 

Lenčéšová. Kto ste ich poznali, venujte im tichú spomienku. 
Smútiaca rodina.

Na oblohe svietia dve veľké hviezdy,
to ste vy rodičia naši a pozeráte na nás z neba.
Tam v raji nebeskom pokoj večný majte,
buďte našimi anjelmi, na zemi nás chráňte.
Stále je smutno a ťažko nám všetkým,
nič už nie je a ani nebude také ako predtým.
Odišli ste, v srdci bolesť a žiaľ zanechali,
tak tichučko a bez rozlúčky, to by nikto nečakal.
Už nepočuť váš smiech, hlas, vaše kroky.
My môžeme iba nad vaším hrobom tíško stáť
a s bolesťou v srdci spomínať.
Dňa 20. 1. 2023 uplynulo 25 
rokov, čo nás navždy opustila 
naša milovaná mamička 
a babička Helena Búranová, 
rod. Sokolíková. Dňa 15. 4. 
2023 sme si pripomenuli 
11 rokov, čo nás opustil náš 
milovaný otec a dedko Štefan 
Búran.
S láskou v srdci spomínajú deti s rodinami. Veľmi nám 
chýbate.

Úprimne ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a známym, ktorí sa 14. februára 
2023 prišli rozlúčiť s našou drahou 
Gabrielou Petrovičovou.
Ďakujeme za prejavy sústrasti a kvetinové 
dary, ktorými ste sa pokúsili zmierniť náš 
hlboký žiaľ.

S nekonečnou láskou a veľkou úctou spomína smútiaca rodina.

Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom a známym, ktorí 
sa dňa 1. marca 2023 prišli naposledy rozlúčiť s našou drahou 
Margitou Sklenárovou.
Zároveň ďakujeme za prejavy sústrasti a kvetinové dary. 
Smútiaca rodina.

Stíchol dom, dvor, záhrada a všetko v ňom,
už nie je počuť tvoje kroky v ňom.
V neznámy svet odišla si späť
a zaplakal každý, kto ťa mal rád.
Ďakujeme všetkým príbuzným, priateľom 
a známym, ktorí sa dňa 18. 3. 2023 
prišli naposledy rozlúčiť s našou drahou 
mamou, babkou a prababkou Martou 
Fűrstenzellerovou, ktorá tíško zaspala večným spánkom 15. 
3. 2023. Ďakujeme všetkým za prejavy sústrasti a kvetinové 
dary. Dcéry s rodinami.

Dňa 3. apríla 2023 sme si pripomenuli  
3. výročie úmrtia Imricha Benčíka.
Odišiel si cestou,
ktorou ide každý sám,
len brána spomienok ostala dokorán.
Ten, kto ťa poznal, si spomenie a ten, čo ťa 
mal rád, nikdy nezabudne.

S láskou v srdci spomínajú manželka a deti s rodinami.

Ostalo len ticho, v očiach slzy a v srdci žiaľ.
Dňa 11. 4. 2023 sme si pripomenuli 1. výročie, 
čo nás navždy opustila naša milovaná 
mamička, babička a prababička  
Anna Molnárová.
Dňa 25. 3. 2023 sme si pripomenuli 1. výročie 
úmrtia strýka Viktora Gálu.
S úctou a láskou spomína celá rodina.

Sú bolesti, na ktoré nie je liek.
Sú spomienky, ktoré nikdy nevymažeš.
Sú ľudia, na ktorých nikdy nezabudneš.
Dňa 19. apríla 2023 uplynulo 8 rokov, čo nás 
navždy opustila naša mamička, babička 
a prababička Jozefína Straňáková.
Čas plynie, ale smútok v našich srdciach 

zostáva. S úctou a láskou spomína celá rodina.

,,Byť anjelom na jeden, jediný deň,
aby sme ťa mohli ešte raz objať
a povedať ti, ako veľmi nám tu chýbaš“
Dňa 25. apríla 2023 sme si pripomenuli 
prvé smutné výročie, čo nás navždy opustil 
milovaný manžel, ocino a dedko  
Michal Flammich.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.
S bolesťou v srdci spomína smútiaca rodina. 

Dňa 26. 4. 2023 uplynulo už neuveriteľných 10 
rokov, čo si osud vzal nášho drahého manžela, 
otca, dedka a svokra MUDr. Jána Kováča.
Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu prosím 
tichú spomienku. Smútiaca rodina.

Dňa 27. apríla 2023 sme si pripomenuli 2. 
smutné výročie, čo nás navždy opustil náš drahý 
manžel, otec a dedko Milan Papp. S láskou 
spomínajú manželka, syn a dcéra s rodinami.

S tichou spomienkou ku hrobu chodíme,
pri plameni sviečok na teba myslíme.
Osud ti nedoprial s nami dlhšie byť,

no v našich srdciach budeš navždy žiť.
Dňa 3. mája 2023 sme si pripomenuli 1. 
smutné výročie, čo nás opustil náš milovaný 
manžel, otec, dedko a pradedko Jozef Vereš.
V našich srdciach žiješ, stále na teba s láskou, 
vďakou a úctou spomíname. Manželka, 
synovia s rodinami a celá smútiaca rodina.
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KAMENÁRSTVO
MGS Granit s.r.o. 
KAMENÁRSTVO
Mlynská 462 , 951 31 Mo�enok

   (budova Zdravotného strediska)

tel.: 0902 709 552
  

 �ele�obet�n. �áklady � likvidácia star�ch hrobov
�renovácie písma  dopisovanie dátumov

� � �portréty do kame�a  lampy  vá�y krí�e 
 

Ponúkame kvalitné prevedenie
 prác �a prijate�né ceny

OTVÁRACIE HODINY
Pondelok  Streda  Piatok   9.00-12.00  13.00-16.00 h

 Sobota - na objednávku 

�irok� v�ber  
pomníkov a hrobov �o �uly

Dňa 15. 5. 2023 uplynulo 15 rokov, čo nás 
navždy opustil náš drahý manžel, otecko, 
apinko a pradedko Ladislav Štefanovič.
Kto ste ho poznali, venujte mu s nami tichú 
spomienku.
Smútiaca rodina.

Osud vám nedoprial s nami dlhšie byť,
ale v našich srdciach budete stále žiť.
Dňa 19. 5. 2023  si pripomíname smutné 
40. výročie, čo nás navždy opustil náš drahý 
manžel, otec, dedko 
a pradedko Štefan 
Pecháč.

Dňa 23. 3. 2023 sme si pripomenuli 8. 
smutné výročie od úmrtia našej milovanej 
Lenky Šimoničovej rod. Pecháčovej.
S láskou a úctou spomína celá rodina.

Dňa 22. 5. 2023 si pripomíname  
10. výročie úmrtia, kedy nás navždy opustil 
náš manžel, otec a dedko Pavol Novák.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku.
Smútiaca rodina.

Ťažko je nespomínať  
na lásku rodičov,
keď v očiach slza stojí,
ťažko je zabudnúť,
keď srdce stále bolí.
Dňa 28. 7. 2023 uplynie  
48 rokov, čo nás navždy 
opustil náš drahý otec a dedko  
Vojtech Lenický.
Dňa 9. 2. 2023 sme si pripomenuli 30 rokov, čo nás navždy 
opustila naša drahá mama a babka Helena Lenická.
S láskou, vďakou a úctou spomína dcéra Magdaléna  
a syn Štefan s rodinami.

Firma Jukiss prijme do trvalého 
pracovného pomeru alebo na živnosť 

montážneho pracovníka na zimné 
záhrady a pergoly.

Mzda 1 000 € v čistom + odmeny podľa 
odpracovaných hodín. Sídlo firmy Močenok.

Kontakt: Martin Šimko, 0949 529 430



Miesto práce:  
Nitrianska 1203, Močenok

Druh pracovného pomeru: 
plný úväzok

Ponúkaný plat: 
800 €/mesiac

Dátum nástupu: dohodou

Spoločnosť TÓTH s.r.o. 
prijme do pracovného pomeru na pozíciu:

V prípade záujmu nás kontaktujte telefonicky 
na 0903 405 875 alebo e-mailom na tothm@tothsk.sk

predavač /
skladník

Príplatky za nadčasy 

Príplatky za prácu 
v sobotu

Príspevok na stravu

Odmeny

Zamestnanecké 
benefity

Miesto práce:  
Nitrianska 1205, Močenok

Druh pracovného pomeru: 
plný úväzok

Ponúkaný plat: 
800 – 1 000 €/mesiac 
(podľa praxe)

Dátum nástupu: dohodou

zástupca 
vedúceho

do záhradného centra

Spoločnosť TÓTH s.r.o. 
prijme do pracovného pomeru na pozíciu:

Príplatky za nadčasy 

Príplatky za prácu 
v sobotu

Príspevok na stravu

Odmeny

Zamestnanecké 
benefity

V prípade záujmu nás kontaktujte telefonicky 
na 0903 405 875 alebo e-mailom na tothm@tothsk.sk

www.obchodtoth.sk

Sme členom siete 
stavebnín


